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PROTOKÓŁ  Nr XXV/16 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  20 lipca  2016 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 10 radnych) i otworzył obrady XXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Jakubowicz Mieczysław 
2) Jung Alina 
3) Krawczyk Ilona 
4) Lesiak Edward 
5) Leszcz Waldemar 
6)    Siudy Krystian 
7) Słomiński Tomasz 
8) Sygnowski Zygmunt 
9) Mirosław Wdowiak 
10) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 
Krystyna Burnat 
Gajda Wiesława 
Mutwil Artur 
Przynoga Franciszek 
Szymczak Piotr 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
6) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
7) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
8) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
9) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
10) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
11) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
12) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 
13) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
14) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 
15) Anna Borodij – Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Iłowej 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyznania dotacji na prace konserwatorsko – restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 73), 

2) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i 

Cywilnych (Druk Nr 72 str 19-20), 

3) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej "Centrum Usług 

Wspólnych w Iłowej" oraz nadania jej statutu – referuje Burmistrz Iłowej (Druk Nr 74 str 6-8), 

4) zmieniająca uchwałę o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 72 str 1), 

5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu przez Gminę Iłowa – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 72 str 2-18), 

6) odpowiedzi na skargę Wojewody Lubuskiego do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Gorzowie Wielkopolskim na uchwałę Rady Miejskiej w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 

74 str 1-6).  

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 28.06.2016  r. do dnia 20.07.2016 r. : 

 pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości położonej w obrębie m. 
Iłowa, oznaczonej działką nr 64/9, 

 nie wykonałem prawa pierwokupu w stosunku do nieruchomości oznaczonych numerami 
ewidencyjnymi 1145/18, 1145/16 (w udziale ½) oraz  1145/11 (w udziale ¼) położonymi w 
m. Iłowa ul. Traugutta oraz oznaczonej numerem ewidencyjnym 787/4 położonej w m. 
Iłowa ul.3.Maja, 

 wydając decyzje zatwierdziłem podział nieruchomości oznaczonych działkami:  nr 41 w 
obrębie m. Iłowa, 681 w obrębie m. Iłowa, 998  w obrębie m. Iłowa oraz 329 i 330 w 
obrębie m. Szczepanów, 

  negatywnie zaopiniowałem wniosek w sprawie wydzierżawienia na cele rolne działki nr 154/1 
położonej w obrębie Klików, 

 podpisując umowy wydzierżawiłem na cele rolne działki stanowiące własność Gminy Iłowa 
ozn. nr : 436 w m. Iłowa oraz w obrębie Klików działki nr  189/3, 189/4, 193/1, 193/2 i 
202/1, 

  podpisałem umowę najmu części działek gruntowych z Lubuskim Oddziałem Okręgowym 
Polskiego Czerwonego Krzyża w Zielonej Górze : działka nr 399 w m. Borowe , działka nr 
7/41 w m. Czyżówek, działka nr 338/1 w m. Jankowa Żagańska, działka nr 1/41 w m. Konin 
Żagański, celem ustawienia na nich pojemników metalowych z przeznaczeniem na zbiórkę 
odzieży używanej i innych tekstyliów gospodarczych, 
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 na wniosek Stowarzyszenia Oświatowego „Mała Szkoła” z Konina Żagańskiego podpisałem 
aneks do umowy użyczenia pomieszczeń budynku znajdującego się na działce nr 124/1 w 
Koninie Żagańskim, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek dot. sprzedaży budynku mieszkalnego nr 19 w m. 
Czyżówek, 

 podpisałem umowę na wznowienie punktów granicznych drogi stanowiącej własność 
Gminy Iłowa ozn. działką nr 276 w m. Czyżówek, 

 podpisałem umowę na sprawdzenie klasy gruntu na działce gminnej nr 1/57 w obrębie 
Konin Żagański, 

 w dniu 22 czerwca przekazałem  na rzecz – Sołectwa Czyżówek – nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Iłowa - część działki nr 85/3, 

 wystosowałem wniosek do PKP  Polskie Linie Kolejowe S.A. w Zielonej Górze o założenie 
oświetlenia na przejeździe kolejowym linii 282 Miłkowice-Żary będącym skrzyżowaniem 
dróg gminnych nr 101122F i 001871F w m. Iłowa ul. Traugutta. Do wniosku PKP 
ustosunkowało się negatywnie , argumentując to brakiem przyłączy energetycznych, 

 Zarząd Dróg Wojewódzkich pozytywnie zaopiniował wniosek o uwzględnienie w projekcie 
organizacji ruchu wykonania przejścia dla pieszych przy ul. Żagańskiej w rejonie 
skrzyżowania z drogą gminną – ul. Leśną. Przejście to będzie służyć mieszkańcom 
poruszającym się z kierunku miasta Iłowa do sklepu sieci „Biedronka”, 

 odpowiedziałem na wniosek mieszkańców w sprawie utwardzenia i naprawy drogi wzdłuż 
budynków ul. Traugutta 23,24,25 i 26 w Iłowej, 

 wysłałem do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego informacje na temat 
publicznego transportu zbiorowego na obszarze gminy Iłowa, 

 podpisałem upoważnienie dla Starosty Żagańskiego - Henryka Janowicza  w celu 
wystąpienia do Wojewody Lubuskiego o uzgodnienie projektu Statutu Związku Powiatowo-
Gminnego Powiatu Żagańskiego, 

 zamontowane zostały tabliczki z numeracją budynków przy ul. Traugutta nr 29,30 i 30a oraz 
29a, 29d, 29e, 29f i 29g, 

 zakupiono znaki drogowe dla potrzeb nowych stałych organizacji ruchu na drogach 
gminnych ul. Jaśminowej oraz przystanek w m. Borowe, 

 zakupiono znaki drogowe (tabliczki z nazwą „Gmina Iłowa”) celem ich montażu na granicy 
gminy w ciągach dróg powiatowych, wojewódzkich i DK nr 18 (autostrady), 

 w ramach Funduszy Sołeckich Sołectw: Czerna i Czyżówek zakupione zostały tabliczki z 
numeracją budynków celem ich montażu na terenie tych wsi, 

 dla potrzeb remontów nawierzchni bitumicznych dróg gminnych zakupiona została masa 
asfaltowa na zimno w ilości 3 ton, 

 podpisałem umowę z ZGKiM w Iłowej na koszenie poboczy w pasach dróg gminnych, 

 w ramach Funduszu Sołeckiego Sołectwa Kowalice podpisałem umowę na remont dróg 
gruntowych na terenie wsi Kowalice, 

 w ramach podpisanej umowy z ZGKiM w Iłowej wykonano remont dróg gruntowych ul. 
Piaskowej (droga do garaży), ul. Nadrzecznej (droga wzdłuż budynku gospodarczego ul. 
Nadrzeczna 11), ul. Okrzei (droga do sklepu DINO), w Jankowej Żagańskiej (Janów-
Mirostowice), Konin Żagański (Koninek) oraz  remont poboczy na drodze do stacji Shell i 
AS24, 

 wykonano remont pobocza w pasie drogi gminnej w m. Czerna polegający na montażu płyt 
ażurowych mających na celu poprawę odwodnienia drogi, 

  podpisałem z ZGKiM w Iłowej umowę na sprzątanie dróg gminnych na terenie wiejskim, 

 podpisałem z ZGKiM w Iłowej umowę na demontaż starej wiaty przystankowej w m. 
Borowe (wiata w pasie DW nr 300 z kierunku Gozdnica), 
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 w dniu 15 lipca 2016r. wystąpiłem do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w 
Żaganiu w sprawie przeprowadzenia kontroli w zakresie lokalizacji zbiornika na ścieki w m. 
Borowe, 

 w dniu 18 lipca 2016r. na prośbę firmy FENIKS V wystąpiłem z wnioskiem do ZDW w 
Zielonej Górze w sprawie usprawnienia przejazdu przebudowywanym odcinkiem drogi nr 
296 w zakresie stanu nawierzchni oraz synchronizacji sygnalizacji świetlnej, 

 w dniu 18 lipca 2016r. udzieliłem odpowiedzi na wniosek dotyczący zablokowania 
przejazdu przez gruntowy dojazd do budynków mieszkalnych przy ul. Nadrzecznej 11, 

 zleciłem zakup urządzeń siłowni plenerowej w Koninie Żagańskim,  

 trzykrotnie podejmowałem działania w sprawie porzucenia psów na terenie gminy Iłowa (w 
Kowalicach, Czernej i Borowym), 

 przystąpiłem do opracowania materiałów niezbędnych do ogłoszenia przetargu na odbiór i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych na okres od stycznia 2017r.,  

 przygotowano materiały niezbędne do wystąpienia o opinię i uzgodnienia studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Iłowa, 

 rozpoczęto przygotowania do opracowania Programu Funkcjonalno Użytkowego 
niezbędnego do złożenia wniosku o dofinansowanie  budowy przedszkola w Iłowej, 

 dokonano oględzin oraz zlecono wykonanie kosztorysu izolacji akustycznej ściany świetlicy 
w Koninie Żagańskim, 

 dokonano oględzin i ustalono sposób modernizacji nawierzchni przy ul. Żeromskiego 32 (od 
strony Pl. Wolności 15), 

 zlecono oszacowanie kosztów modernizacji kładki dla pieszych w rejonie ul. Żaków-
Żagańska oraz w Żagańcu, 

 zakupiliśmy 27 sztuk koszy na śmieci. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Edward Lesiak – Radny 
1) Panie Burmistrzu wraca temat mieszkania w Jankowej Żagańskiej z dziurą w piwnicy, 

chodzi o załatanie tej dziury ze względu na bezpieczeństwo oraz uregulowania prawne. 
2) Na poprzedniej sesji prosiłem o interwencję do Energetyki w sprawie linii elektrycznej 

biegnącej pomiędzy blokiem 22 a 23 w Jankowej Żagańskiej, gdzie doszło kilkakrotnie do 
porażenia prądem po opadach deszczu, linia jest w gałęziach. 

Pan Krystian Siudy – Radny 

1) W imieniu pana Sołtysa Czyżówka chcę się zapytać na jakim etapie jest realizacja 
inwestycji jeżeli chodzi o przystanek w Czyżówku. 

2) Zlecone zostały prace związane z wykoszeniem terenów zielonych m.in. na terenie osiedla 
Czyżówek dla Lutowskiej Spółdzielni Socjalnej, czy ZGKiM nasz sobie z tym nie radzi, czy 
jakimiś innymi warunkami jest to powodowane, że podmiot zewnętrzny wykonuje te prace. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Panie Burmistrzu kilka dni temu zauważyłem, że na drodze wojewódzkiej (Żagańska, Kolejowa) 
był sprzątany piach, czy jest szansa, żeby również droga wojewódzka Traugutta została uprzątnięta 
z tego piachu, który zalega po zimie. Z moich spostrzeżeń, od czasu remontu ani razu nie było tam 
sprzątane. 

 
 
 



5 
 

 
 

Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyznania dotacji na prace konserwatorsko – restauratorskie przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – poinformował, że 
w dniu 24 czerwca 2016r. Zgromadzenie Księży Misjonarzy Św. Wincentego A Paulo w imieniu 
którego występuje Ks. Tadeusz Lubiatowski CM Proboszcz Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. 
Najświętszego Serca Pana Jezusa w Iłowej zwróciło sie z wnioskiem do Burmistrza Iłowej o 
udzielenie dotacji celowej na prace konserwatorsko - restauratorskie polegające na wykonaniu prac 
konserwatorsko - restauratorskich organów piszczałkowych w Kościele filialnym p.w. Chrystusa 
Króla w Iłowej. Wniosek został sporządzony zgodnie z uchwałą w sprawie ustalenia zasad i trybu 
udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Iłowa na tego typu przedsięwzięcia. Do wniosku 
dołączono wszystkie wymagane załączniki. Łączny ogólny koszt prac objętych wnioskiem 
określony został na kwotę 30 000,00 zł a wnioskowana kwota dotacji stanowiła też 30 000,00 zł.  
Wniosek złożono w terminie do dnia 30 czerwca 2015 r., czyli zgodnie z uchwałą. W związku z 
tym, że w wymaganym terminie wpłynął tylko jeden wniosek, stąd propozycja przyznania dotacji w 
wysokości wnioskowanej. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli  

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – zmiana  
sieci  przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Iłowa spowodowana jest likwidacją 
Szkoły Podstawowej w Szczepanowie. Zgodnie z art.14a  ust. 1 ustawy o systemie oświaty organ 
prowadzący po likwidacji szkoły z oddziałem przedszkolnym ponownie ustali sieć przedszkoli 
publicznych. Dotychczasowy obwód oddziału przedszkolnego likwidowanej szkoły zostaje 
przyporządkowany Przedszkolu Miejskiemu w Iłowej. Droga dzieci realizujących roczne 
przygotowanie przedszkolne do przedszkola z miejscowości  Borowe, Czerna, Czyżówek, Jankowa 
Żagańska, Klików, Konin Żagański, Kowalice, Szczepanów, Wilkowisko, Żaganiec przekracza 
odległość określoną w art. 14a ust. 2 ustawy o  systemie oświaty, dlatego dla dzieci dojeżdżających 
z tych miejscowości będą zorganizowane dowozy szkolne zgodnie z art. 14a ust 3 w/w ustawy. 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Lubuskiego Kuratora Oświaty. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 13.07.2016 r. – 20.07.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej 
"Centrum Usług Wspólnych w Iłowej" oraz nadania jej statutu 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – Szanowni Państwo, to jest ta sama uchwała, którą 
prosiłem żebyśmy zdjęli z porządku obrad podczas ostatniej sesji. Od 1 stycznia br. powołaliśmy do 
życia nową jednostkę Centrum Usług Wspólnych, wcześniej ta jednostka nazywała się Gminny 
Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół w Iłowej, ponieważ zakres kompetencji CUW 
względem GZEAS nie zmienił się, ale musi się zmienić z dniem 1 września br., gdyż powołujemy 
do życia Zespół Szkół w Iłowej.  
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Pewnie Państwo już wiecie, rozmawialiśmy o tym wielokrotnie, jeśli chodzi o prowadzenie spraw 
kadrowych w naszych szkołach, kadry w Szkole Podstawowej w Iłowej przynajmniej nauczycieli 
prowadzone były przez GZEAS, później CUW, a kadry nauczycieli i pracowników 
niepedagogicznych Gimnazjum w Iłowej prowadzone były przez Sekretarza Gimnazjum, czyli w 
ramach szkoły. Po powołaniu do życia Zespołu Szkół musicie Państwo zdecydować, czy sprawy 
kadrowe pracowników w tym nauczycieli będą realizowane przez CUW czy Zespół Szkół w Iłowej. 
Możliwości są w tej chwili tylko dwie, albo CUW, albo Zespół Szkół w Iłowej. Ja proponuję 
wprowadzić autopoprawkę w tej uchwale zgodnie z sugestiami Komisji do Spraw Publicznych. 
Autopoprawka dotyczy wykreślenia w § 1 ust. 2, pkt 5, ppkt d), czyli spraw kadrowych 
pracowników zespołu, w tym nauczycieli proponuję wykreślić.  Oczywiście poddaję to pod 
dyskusję. Głosowanie będzie nad uchwałą, która po wykreśleniu ppkt d) spowoduje, że sprawami 
kadrowymi nauczycieli będzie zajmował się Zespół Szkół, natomiast jeśli zostawimy ppkt d), to 
sprawami kadrowymi będzie się zajmować Centrum Usług Wspólnych. Dodam jeszcze, że w 
posiedzeniu Komisji do Spraw Publicznych uczestniczyła pani Kierownik CUW, pani Sekretarz 
Szkoły Podstawowej oraz pani Sekretarz Gimnazjum przez którą zasięgnięta opinia została 
zacytowana przez panią Marię Żołnowską. Tak jak obiecałem na wszystkich komisjach jeszcze 
dokładnie sprawdziliśmy możliwości jakie wynikają z ustawy o systemie informacji oświatowej 
(SIO), dostępu do bazy danych SIO, przetwarzania danych w ramach tej bazy i rzeczywiście 
zapytanie, które zostało skierowane do Kuratorium Oświaty przez panią Sekretarz z Gimnazjum 
oraz do osób administrujących SIO było zapytaniem o treści, czy pracownik jednostki obsługującej 
może mieć dostęp i przetwarzać dane w ramach bazy SIO. Oczywiście nie może i nie mogła być 
inna odpowiedź, ale nieco inaczej zinterpretowaliśmy to my, nie tyle zinterpretowaliśmy co 
zasięgnęliśmy opinii pani Mecenas i dokładnie analizowaliśmy zapisy art. 72 ustawy o systemie 
informacji oświatowej, który wskazuje, że oczywiście pracownicy jednostki obsługującej nie mogą 
tych danych przetwarzać, natomiast kierownik jednostki obsługującej upoważniony przez dyrektora 
szkoły takie czynności może podejmować. Czyli dzisiaj decydujemy o tym, czy sprawy kadrowe 
będzie prowadzić Zespół Szkół, który może to robić, czy też sprawy kadrowe będzie prowadzić 
CUW z jednoczesnym dostępem do bazy danych SIO, zarówno jeśli to będzie pracownik Zespołu, 
jak i kierownik CUW. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – panie Burmistrzu ja czegoś nie rozumiem, to znaczy, że 
kierownik CUW może  mieć dostęp do danych uczniów?  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – może mieć dostęp do bazy danych SIO na mocy 
upoważnienia dyrektora. Tak naprawdę odpowiedzialność za jakość przekazywanych informacji 
dot. pracowników niepedagogicznych, nauczycieli i uczniów będzie ponosił dyrektor i to on 
decyduje kto będzie te dane przetwarzał i miał do nich dostęp. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – czyli rozumiem, że może zlecić to osobie, która nie jest 
jego pracownikiem. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – może to zlecić tylko i wyłącznie kierownikowi CUW. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – tak, ale kierownik CUW nie jest pracownikiem dyrektora 
szkoły. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – ustawa zakłada jedną tylko możliwość kiedy dyrektor 
szkoły nadaje upoważnienie do dostępu do bazy danych SIO osobie, która nie jest pracownikiem 
szkoły, jest to kierownik jednostki obsługującej taka szkołę, jest taka możliwość.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – jak ma się do tego obsługa kadrowo – płacowa. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – jeżeli podejmiecie Państwo decyzję o tym, żeby 
sprawy kadrowe z jednoczesnym dostępem do bazy danych SIO były prowadzone przez Zespół 
Szkół, to płace będą naliczane w CUW. Do tej pory zarówno płace Szkoły Podstawowej w Iłowej, 
Szkoły Podstawowej w Szczepanowie, Przedszkola Miejskiego w Iłowej, Gimnazjum w Iłowej 
były realizowane przez GZEAS, a z dniem 1 stycznia br. przez CUW.  
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Jeżeli Państwo podejmiecie decyzję, że ten ppkt d) w § 1 ust. 2 zostaje jak jest w projekcie tej 
uchwały, to wtedy płace, kadry i jednocześnie dostęp do bazy danych SIO będzie miało CUW. 
Jeżeli nie, to wszystko inne robi pracownik Zespołu Szkół, a tylko płace zostają w CUW, tak jak to 
w tej chwili się odbywa.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – ale wiadomo, żeby naliczyć płace są dane potrzebne z systemu 
kadrowego, czyli jakiś dostęp do danych kadrowych jest. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego – to jest to co przekazuje Zespół do 
CUW, np. angaże. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że panu radnego 
Waldemarowi Leszcz  chodzi o to, czy jest to zgodne z prawem. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego – jest to technicznie dopuszczalne i 
zgodne z prawem, tak.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – chyba troszeczkę się pogubiliśmy. Cały czas 
rozmawiamy tylko o kadrach, nie o SIO. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego – z kadrami związane jest SIO. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny –  tak, ale w SIO są wszystkie informacje na temat 
uczniów, o przygotowaniach do egzaminów, legitymacji i inne rzeczy. Czy my dobrze rozumiemy, 
że rozmawiamy tylko o kardach, nie rozmawiamy w tym momencie o SIO. Czy SIO dalej będzie 
prowadzone w szkole, czy całość będzie prowadzona w CUW? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – jedno wynika z drugiego, bo ktoś kto ma dostęp do 
kadr może jednocześnie korzystając z nich wprowadzać dane do bazy SIO jeśli chodzi o 
nauczycieli, czy pracowników niepedagogicznych. Dlatego w jakiś sposób próbujemy uzależnić 
jedno od drugiego, czyli dając uprawnienia do prowadzenia kadr jednocześnie chcielibyśmy dać 
upoważnienia do tego, żeby ta osoba miała też dostęp do bazy danych SIO.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – miała dostęp, czy prowadzić, bo to jest ważne. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – dostęp to jest to samo co prowadzić, już to 
sprawdziliśmy.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – proszę Państwa, czy Państwo sobie zdają sprawę jakie 
dane szkoła wysyła w tzw. Hermesie? Chodzi o dane egzaminacyjne, tam trzeba zdefiniować 
ucznia, co zdaje, w jakiej sali zdaje, jaki język, czy to będzie język angielski w stopniu 
podstawowym, czy rozszerzonym i tymi danymi dysponuje wyłącznie dyrektor.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – dokładnie, ja sobie nie wyobrażam, żeby jedno 
oddzielić od drugiego, czyli ten kto będzie prowadził kadry, będzie też wprowadzał dane, o których 
mówi pan radny, czyli miał do nich dostęp.   

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – proszę Państwa, z mojego doświadczenia, bo 
zajmowałem się Hermesem dla mnie rozsądniejszym rozwiązaniem jest, żeby akurat Hermesem – 
danymi uczniów zajmował się wyłącznie pracownik szkoły w porozumieniu z dyrektorem, bo to 
dyrektor wyznacza  jakie gabinety, jaki język itd. oczywiście mowa tu również o zwolnieniach o 
ulgach, bo mamy również uczniów z dysfunkcjami. To wszystko są informacje tajne i ja jestem 
zdania, że to powinien robić pracownik szkoły.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – co jest zgodne z autopoprawką 
pana Burmistrza. Proszę Państwa, ponieważ pan Burmistrz jako autor uchwały złożył autopoprawkę 
będziemy głosować nad uchwałą bez ppkt d). 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 13.07.2016 r. – 20.07.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 6 radnych   
przeciw – 2 (A. Jung, T. Słomiński) 
wstrzymujących się – 2 (W. Leszcz, K. Siudy) 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – na poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o 
zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa, tam dopisywaliśmy w Statucie  nową 
jednostkę Zespół Szkół w Iłowej i wykreślaliśmy Szkołę Podstawową w Iłowej. W treści tej 
uchwały oczywista omyłka się wkradła, ponieważ uchwaliliśmy, że w § 10 uchyla się pkt 9 i dodaje 
się pkt 13, natomiast uciekł nam ust. 1. Więc powinien być w § 10 ust. 1 uchyla się pkt 9 i dodaje 
się pkt 13, czyli jest to oczywista omyłka, którą pragnę teraz wyprostować. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 13.07.2016 r. – 20.07.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie.  
 

5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 
finansowania rozwoju sportu przez Gminę Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – na poprzedniej sesji pan radny Franciszek Przynoga 
wniosek taki wystosował, aby w Biuletynie Informacji Publicznej w uchwale zmieniającej Nr 
82/6/IX/11 dać adnotację, że ona nie obowiązuje. Na czym tutaj rzecz polega –  w uchwale, która 
była podjęta w 2011 roku organ nadzoru uchylił, ale tylko część przepisów, część natomiast 
pozostała aktualna, więc sensu stricte w Biuletynie Informacji Publicznej nie ma takiej możliwości, 
żeby powiedzieć, że te przepisy funkcjonują, a te nie funkcjonują. Jednak, żeby jak gdyby 
wyprostować tą całą sytuację, gdzie niektórzy mają wątpliwości, szczególnie ci, którzy się nie znają 
na prawie jaka jest aktualna treść tej uchwały w związku z tym postanowiłem przygotować dla 
Państwa tekst jednolity tej uchwały i to spowoduje, że i ta uchwała 82/6/IX/11 wygaśnie i ta 
pierwotna, natomiast będziemy się posługiwać tekstem jednolitym. Tekst jednolity pokazuje nam 
jak na dzisiaj brzmi treść tej uchwały i nie powoduje żadnej innej zmiany w jej treści, czyli my 
tylko pokazujemy na dzień dzisiejszy jak treść tej uchwały brzmi. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 21.06.2016 r. – 28.06.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) odpowiedzi na skargę Wojewody Lubuskiego do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim na uchwałę Rady Miejskiej w Iłowej 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – już przy poprzedniej uchwale, w której Wojewoda 
uchylił nam zapisy odnośnie godzin otwarcia cmentarza wspominano, że Wojewoda już 
sygnalizował uchylenie w ogóle uchwały z 2012 roku – zapisy niezgodne z prawem. Wtedy jeszcze 
była mowa o tych godzinach otwarcia, natomiast w skardze, która już przyszła do nas okazało się, 
że Wojewoda jeszcze doszukał się innych nieprawidłowości w regulaminie korzystania z cmentarza 
komunalnego w Iłowej i ten zakres jak gdyby skargi uległ znacznemu rozszerzeniu. Po wnikliwej 
analizie, czego skarga dotyczy można by te wszystkie zarzuty do regulaminu podzielić na takie 
cztery kategorie, a więc uregulowanie spraw, które zostały już uregulowane w ustawie.  
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Krótko mówiąc, w regulaminie znalazły się zapisy, które były powieleniem zapisów ustawowych. I 
teraz tak, jeżeli Wojewódzki Sąd Administracyjny uchyli te przepisy, to nic się nie dzieje, ponieważ 
te przepisy istnieją w ustawie, a więc to nie ma żadnego wpływu na kształt naszego regulaminu.  
Druga grupa zarzutów, to jest uregulowanie spraw, które są w kompetencji Burmistrza. A więc tutaj 
dotyczy właśnie czasu otwarcia cmentarza oraz wyznaczenia administratora. Zgodnie ze skargą, 
według organu nadzoru czas otwarcia cmentarza jest to kompetencja Burmistrza oraz wyznaczenie 
administratora również jest to kompetencja Burmistrza a nie Rady. A więc tutaj też jeżeli 
Wojewódzki Sąd Administracyjny nam uchyli, to sprawa otwarcia cmentarza oraz wyznaczenia 
administratora będzie uregulowana zarządzeniem Burmistrza a nie uchwałą. Tutaj będą jeszcze  
konsekwencje troszeczkę dalsze, ponieważ my już w uchwale o statucie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej mamy zapisane, że administruje cmentarzem. A więc jeżeli 
Wojewódzki Sąd Administracyjny uchyli nam ten zapis z regulaminu, to także będziemy musieli 
zmieniać zapis w statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej. Trzecia 
grupa, to jest nie znajdujące podstaw prawnych uregulowanie dotyczące pozycji dominującej 
administratora, a więc w regulaminie były np. zapisy, że  administrator musi wyrazić zgodę na 
wjazd kamieniarza na cmentarza, że był praktycznie jedynym, który mógł kopać groby, że musi 
wystawiać faktury, to są zapisy uznane jako pozycja dominująca, które muszą niestety z tego 
regulaminu zniknąć i to nie jest miejsce też do takich uregulowań. Czwarta jak gdyby grupa, to jest 
uregulowanie dotyczące spraw z zakresu prawa cywilnego,  czyli zapisy sprzeczne z Kodeksem 
cywilnym, a to dotyczy zakazu obrotu prywatnego miejscami do rezerwacji pod groby. Kodeks 
cywilny mówi, że może być obrót, natomiast u nas w regulaminie znalazł się zapis, że nie może być 
przedmiotem obrotu. Po analizie wszystkich zarzutów organu nadzoru został Państwu 
przedstawiony projekt uchwały, który mówi w § 2, że wniesioną skargę uznaje się za uzasadnioną. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 9 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (K. Siudy) 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  
Jeśli chodzi o interpelację w sprawie mieszkania mieszkanki Jankowej Żagańskiej, to jak 
najbardziej stan techniczny tego lokalu w tej nieruchomości jest mi znany, stan prawny również. 
Ten stan prawny uniemożliwia takie wprost działanie ze strony gminy. Natomiast z mojej wiedzy 
wynika, że pani zamieszkująca ten lokal zwróciła się z wnioskiem do ZGKiM o dokonanie 
remontu. Po rozmowie z kierownikiem ZGKiM pani ta uzyskała informację, że ZGKiM zakupi jej 
materiał, a ona sobie ten remont wykona z pomocą osób, które mogłyby to zrealizować. Jednak po 
pewnym czasie pani ta poinformowała mnie, że ona nie może się na to zdecydować, ponieważ nie 
ma osoby, która mogłaby pomóc jej przy tym remoncie pomimo szczerych chęci zakupu tego 
materiału przez ZGKiM. Trudno mi w tej chwili odpowiedzieć na pytanie co dalej zrobimy, 
ponieważ kierownik ZGKiM jest obecnie na urlopie. W tej sprawie skonsultujemy się z 
Inspektorem Nadzoru Budowlanego, ponieważ sprawa jest skomplikowana, żeby naprawić podłogę 
tej pani trzeba wejść do piwnicy, której właścicielem jest osoba nieżyjąca i toczy się tam 
postępowanie spadkowe od czterech lat.  

Jeśli chodzi o zgłoszenie do Energetyki o wrastających gałęziach w linię energetyczną przy 
budynku nr 22 i 23 w Jankowej Żagańskiej, to takie zgłoszenie w formie elektronicznej zostało 
wykonane.  
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Odnośnie interpelacji radnego Krystiana Siudy w imieniu Sołtysa wsi Czyżówek, jakiś czas temu 
wystosowaliśmy pismo do Powiatu Żagańskiego z informacją, że jesteśmy zdecydowani zrobić tą 
inwestycję z 50 % udziałem gminy i 50% udziałem powiatu.  

Według deklaracji i pism, które przesłało do nas Starostwo Powiatowe oni mieli dać materiał i 
mieliśmy to zadanie sfinansować w kwocie 15 tys. zł gmina, 15 tys. zł powiat. Odpisaliśmy 
pozytywnie, że jesteśmy w stanie to zrobić, ale już nie mamy odpowiedzi zwrotnej z powiatu. 
Rozmawiałem wczoraj z panem Starostą, który mówił o rozwiązaniu 10/20, czyli 20 tys. zł gmina, 
10 tys. zł powiat. My proszę Państwa, żeby było jasne nie mamy ani 15 tys. zł ani 20 tys. zł w 
budżecie na ten cel. Więc tutaj trudno jest powiedzieć co możemy zrobić, może poczekamy na 
odpowiedź oficjalną Starosty i wtedy zastanowimy się, czy mamy takie środki w budżecie, a jeżeli 
nie zabezpieczymy na przyszły rok. Tutaj ponowię swój pomysł, żeby zorganizować spotkanie 
Rady Miejskiej z radnymi powiatowymi z terenu Gminy Iłowa i poinformować ich o naszych 
sprawach. Ponadto przygotujemy Państwu wszystkie pisma i wnioski, które były wysyłane do tej 
pory w tej kadencji, żeby Państwu ułatwić formułowanie zapytań do radnych powiatowych. Na 
pewno to ułatwi radnym powiatowym formułowanie wniosków do budżetu na rok 2017.  

Jeśli chodzi o interpelację dotyczącą prac porządkowych, pielęgnacyjnych na osiedlu Czyżówek, to 
rzeczywiście ostatnie zlecenie zostało skierowane do Lutolskiej Spółdzielni Socjalnej, ale tylko 
dlatego, że ta Spółdzielnia po pierwsze rozpoczęła działalność na terenie gminy, a po drugie zrobiła 
to nieodpłatnie. W tej chwili przymierzamy się do kolejnej tury związanej z pracami 
pielęgnacyjnymi na osiedlu i będzie też przygotowywane boisko do gry w piłkę nożną. Zlecimy te 
prace w części dla ZGKiM, a w części pracownikom Lutolskiej Spółdzielni, która angażuje osoby 
bezrobotne.  

Odnośnie sprzątania ulicy Traugutta, te sygnały do nas docierają od mieszkańców. Zarówno jeśli 
chodzi o zamiatanie, jak i wykaszanie poboczy to tam jest z tym problem, podobno też jest problem  
z firmą, która realizuje tą usługę.  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – faktycznie jest 
tak, że firma, która w tym roku wygrała przetarg na utrzymanie dróg wojewódzkich w rejonie 
Gminy Iłowa tak się niestety złożyło, że jest to ta sama firma, która wygrała przetarg w zeszłym 
roku. W zeszłym roku już był problem z tą firmą, ale w związku z tym, że była najtańsza, to w tym 
roku znowu przetarg wygrała i Zarząd Dróg Wojewódzkich nie miał wyjścia i musiał tą firmę 
wybrać jako wykonawcę usług. Natomiast kilka dni temu w rozmowie z przedstawicielem ZDW z 
obwodu drogowego w Żaganiu wspólnie ustaliliśmy, że troszeczkę rejonowi w Żaganiu pomożemy 
w zmianie tego wykonawcy i dzisiaj objechaliśmy wszystkie drogi wojewódzkie, sporządziliśmy 
dokumentację fotograficzną ze stanu dróg ze szczególnym wskazaniem, że drogi są niewykoszone, 
że są nieposprzątane i taka dokumentacja z naszym pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zostanie skierowana wskazując, że wykonawca nie wywiązuje się z zobowiązań, że drogi są nadal 
zaniedbane. Mamy nadzieję, że dzięki temu Zarząd Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze da się 
przekonać do tego, że wykonawca jest jednak niesłowny i zostanie zmieniony.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – przy okazji wniosek, żeby 
powtórzyć te działania w odniesieniu do dróg powiatowych, bo tutaj jest to samo. Zrobić 
dokumentację zdjęciową m.in. ulicy Ogrodowej. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – po ostatnim 
naszym piśmie do Starostwa Powiatowego otrzymaliśmy odpowiedź, że prace zostaną wykonane w 
sezonie jesienno – zimowym 2016/2017.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 
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Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 11  stron, ponumerowanych od 1 do 11. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1705. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
 
 
 


